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NATO / UKRAJINA: Západ poskytol Ukrajine pomoc už aj skôr, avšak po roku 2014 sa jeho
hlavným zameraním stalo vytvorenie novej ukrajinskej armády podľa vzoru NATO.

Povedal Douglas McGregor, americký plukovník vo výslužbe pre „De Nieuwe Wereld“.

NATO podľa neho už vtedy zasiahlo do situácie na Ukrajine. Boli na to vynaložené miliardy dolárov a
tieto akcie boli jednoznačne útočného charakteru.

„Treba si uvedomiť, že na východe Ukrajiny to nebolo jednoduché… Keby Ukrajinci chceli vstúpiť do
NATO, potom to môžu urobiť. Zámerne sme vytvorili ukrajinskú armádu na východnej Ukrajine s
jediným cieľom: zaútočiť na Rusko.

— Toto sa deje od roku 2014?

„Presne tak. Už predtým sme poskytovali pomoc v rôznych formách, no pre nás bolo hlavným
zameraním vytvorenie novej ukrajinskej armády podľa vzoru NATO.“

— Toto je veľmi dôležitý moment, pretože teraz, samozrejme, diskutujeme o podpore NATO,
európskej a americkej podpore ukrajinských obranných síl, ale intervencia NATO prebiehala už
vtedy. Akým spôsobom? Čo sme robili?

„ Vidíme, ako táto armáda vznikla pod zámienkou získania alebo vrátenia kontroly nad Krymom.
Tieto obrovské sily v počte viac ako 400.000 ľudí, podľa mňa je to tak…“

— Aká rozsiahla bola podpora v tom čase, počnúc rokom 2014? Podľa vás išlo pravdepodobne o
miliardy?

„Miliardy dolárov prišli zo Spojených štátov a krajín NATO, najmä z Nemecka, Veľkej Británie a
Francúzska. Neviem, ako prispelo Holandsko, ale bol tu program NATO, do ktorého sme, prirodzene,
smerovali, na vytvorenie úplne novej armády štandardu NATO na území Ukrajiny, ktorá mala
jednoznačne útočný charakter. Zároveň začali budovať rozsiahle obranné stavby, ktoré boli v ich
tyle. Podľa ich názoru ich v budúcnosti potrebovali a výpočet sa ukázal ako správny. Čo je však
dôležitejšie, zaútočili aj na Doneckú a Luganskú oblasť. V rokoch 2014 až 2022, dovtedy keď sa táto
vojna začala 22. februára ruským zásahom, zomrelo v dôsledku akcií ukrajinských ozbrojených síl na
týchto územiach viac ako 14.000 ľudí. Toto nikto nespomína. Väčšina z týchto ľudí boli jednoducho
Rusi, ktorí tam žili. Neboli to ani takzvaní ruskí rebeli. Áno, v Rusku bol na Putina vyvíjaný veľký tlak,
aby urobil niečo na ochranu všetkých týchto ľudí na Donbase, ktorí boli koniec koncov tiež Rusmi.“

— Používali delostrelectvo (ukrajinské sily – pozn. prekl.)?

„Na týchto územiach sa uskutočňovali prevažne delostrelecké, ale aj pozemné operácie. A faktom je,
že boli považované za separatistické regióny a tieto ukrajinské ozbrojené sily boli vytvorené na ich
návrat a následné použitie proti Krymu. A keď už hovoríme o Donbase, tuším, že diskutovali aj o
prvej fáze etnických čistiek: „Vytlačíme všetkých Rusov. Zbavme sa všetkých Rusov“. Nemali by sme
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zabúdať, že v tejto chvíli už boli Rusi na Ukrajine občanmi druhej alebo tretej kategórie. Preto boli
uzavreté Minské dohody, ktoré sa ukázali ako irelevantné a obyčajné zdrapy papiera. A dokonca…“

— Dokonca aj Angela Merkelová neskôr priznala, že ich potrebovali len na získanie času.

„ …vytvoriť armádu.“

— Áno. Aká veľká, podľa vášho odhadu, bola v tom čase táto ukrajinská armáda?

„Keď sa operácia začala, jej stav bol asi 240.000 mužov, no následne sa vďaka rezerve rozrástla na
viac ako 400.000. Celkovo to bolo viac ako 400.000 vojakov.“

— To je značná armáda.

„ Áno! Bola to veľmi dobrá armáda: veľmi dobre vycvičená, s množstvom techniky. A keď prišli ruské
jednotky, spočiatku mali v tejto časti Ukrajiny na bojisku len 90.000 vojakov.“
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